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ΜΗΝΥΜΑ Κ. ΣΗΜΙΤΗ ΣΤΟΝ ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΟ ΧΩΡΟ;

«Αναγκαία η ενότητα»
Σχολίασε με ιδιαίτερα αιχμηρό τρόπο συγκεκριμένε8 πρακτικά και του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΝ

Ο Κ. Σημίτης μίλησε χτες σε εκδήλωση που οργάνωσε στη βεσσαλονίκη ο Ομιλος 

Προβληματισμού για τον Εκσυγχρονισμό της Κοινωνίας

χρέωση να αναζητούν μια κοινή 
συνισταμένη που εξασφαλίζει την 
αποτελεσματική συνεργασία». Νω
ρίτερα, αναφερόμενος στην προ
οδευτική διακυβέρνηση, που ήταν 
και το κεντρικό θέμα της ομ ι
λίας του, υπογράμμισε ότι αυτή 
η διαδικασία δεν μπορεί να είναι 
μια συνεχής άσκηση επί χάρτου 
με βάση θεωρητικά σχήματα, ενώ 
σε άλλο σημείο ζήτησε νέες και 
πειστικές απαντήσεις που με ρε

αλισμό θα αντιμετωπίζουν τα προ
βλήματα του πολίτη και της σύγ
χρονης κοινωνίας. Διευκρίνισε ότι 
οι αναφορές του δε συνδέονται με 
κανένα κόμμα, ωστόσο στην πο
ρεία σχολίασε με ιδιαίτερα αιχ
μηρό τρόπο συγκεκριμένες πρα
κτικές και του ΠΑΣΟΚ και του 
ΣΥΝ. «Διάβασα στο πρόγραμμα 
του ΣΥΝ ότι πρέπει να καταργη- 
θεί η συμμετοχή της Ελλάδας στην 
ΟΝΕ. Οι άνθρωποι που το έγρα

ψαν δεν ξέρουν τι γράφουν», είπε 
ο κ. Σημίτης.

Σε ό,τι αφορά την πορεία του 
ΠΑΣΟΚ, εξέφρασε την ελπίδα οι 
προσπάθειες που κάνει τώρα να το 
βοηθήσουν να ξαναβρεί το νήμα 
της νίκης. Προηγουμένως είχε επι- 
σημάνει ότι η διαφορετική προ
σέγγιση που αναδεικνύει ένα κόμ
μα πρέπει ν ’ αποκτά πειστικότητα 
με τη δράση, την ενότητα και το λό
γο του.

Σκοπιανό
Ο κ. Σημίτης, μιλώντας για την 

υπόθεση της ονομασίας των Σκο
πιών, τόνισε ότι τα πράγματα με
τά την εξέλιξη στη σύνοδο του ΝΑΤΟ 
δε θα είναι εύκολα και κάλεσε 
την κυβέρνηση σε εγρήγορση. «Πολ
λοί από αυτούς που μας στήριξαν 
στο Βουκουρέστι δε θεωρούν το 
πρόβλημα σοβαρό και δε θα μας 
στηρίζουν συνέχεια. Το θέμα δεν 
έκλεισε, γι’ αυτό χρειάζεται εγρή
γορση», σημείωσε. Η θέση του εί
ναι ότι χρειάζεται η ελληνική πλευ
ρά να αναλάβει πρωτοβουλίες «το 
ταχύτερο δυνατό» προς τα μέλη του 
Συμβουλίου Ασφαλείας και την ΕΕ.

Οσο για το ελληνικό βέτο, υπο
γράμμισε ότι πολύ σωστά η Ελλά
δα αξιοποίησε την ευκαιρία και πέ
τυχε να τεθεί το θέμα του ονόματος 
σε όλη του την έκταση.

ΣΤΙΓΜΙΟΤΥΠΑ

• Με πολύ χιούμορ 
αντιμετώπισε ο Κ. Σημί
της τα προβλήματα οπη 
μικροφωνική εγκατά
σταση που επί περίπου 
μισή ώρα τον ανάγκασαν 
σε τουλάχιστον τρεις δια
κοπές, κατά την έναρξη 
της χτεσινής του ομιλίας. 
Στην πρώτη σχολίασε ότι 
επρόκειτο για «παράσι
τα της συντήρησης» και 
στην τρίτη έκανε λόγο 
για «προεκσυγχρονιστι- 
κή εγκατάσταση!».

• Στην ενδιάμεση δια
κοπή θυμήθηκε ανάλο
γα προβλήματα στην πρώ
τη ομιλία  του Α. 
Παπανδρέου το 1974 , 
στην πλατεία Συντάγμα
τος.

• Πάντω ς το όλον 
ΠΑΣΟΚ ήταν παρόν. Ολοι 
ανεξαιρέτως οι βουλευ
τές Α ’ Θεσσαλονίκης, 
πρώην βουλευτές και κομ
ματικοί όλων των «απο
χρώσεων».

είναι π αυτοδυναμία»

Μ
ήνυμα προς τις πολι
τικές δυνάμεις του προ
οδευτικού χώρου, ότι 
η αποτελεσματική τους 

συνεργασία υπό τις παρούσες συν
θήκες είναι αδήριτη ανάγκη για την 
αποκαθήλωση της συντηρητικής 
παράταξης, έστειλε χτες το βράδυ, 
από τη Θεσσαλονίκη, ο πρώην πρω
θυπουργός και πρόεδρος του 
ΠΑΣΟΚ, Κώστας Σημίτης.

Μιλώντας από το βήμα εκδή
λωσης που οργάνωσε

Ρεπορτάζ 0 ° μ ιλθίί Προβλημα-
ΑΝΝΙΤΑ τισμού για τον Εκσυγ-

ΣΤΙΒΑΚΤΑΚΗ χρονισμό της Κοινω
νίας, ο κ. Σημίτης 
απέφυγε να προσδιο

ρίσει το είδος αυτής της σύμπρα
ξης -προεκλογική, με προγραμ
ματικά χαρακτηριστικά, αντ χοκ 
συμφωνία σε μείζονα θέματα, με
τεκλογική ή κυβερνήσεις συνερ
γασίας- και προτίμησε τον ευρύ
τερο όρο «ενότητα».

«Η ενότητα του προοδευτικού 
χώρου υπό τις σημερινές συνθή
κες είναι αναγκαία. Πρέπει να ενι- 
σχυθεί», υπογράμμισε, προειδο
ποιώντας με έμφαση ότι «στάσεις 
και επιλογές που οδηγούν σε διά
σπαση δυνάμεων δε συμβάλλουν 
στην προσπάθεια απομάκρυνσης 
της συντηρητικής παράταξης». 

Οπως είπε, «όλοι έχουν υπο-

Ε Υ Α ΓΓ Ε Λ Ο Σ  Β Ε Ν ΙΖ Ε Λ Ο Σ :

«Σιόχοι; ίου ΠΑΣΟΚ
Χωρίς ισχυρή δημόσια δωρεάν εκπαίδευση, 

η χώρα δεν μπορεί να έχει μέλλον, δεν μπορεί να 
υπάρξει εθνική στρατηγική, τόνισε ο Ευάγγελος 
Βενιζέλος μιλώντας χτες το μεσημέρι στην κεντρική 
εκδήλωση της ΠΑΣΠ Θεσσαλονίκης, στο Πανεπι
στήμιο Μακεδονίας, εν όψει των αυριανών φοι
τητικών εκλογών και υπογράμμισε ότι το πρόβλημα 
της παιδείας είναι η πρώτη προτεραιότητα του 
ΠΑΣΟΚ.

Απευθυνόμενος σ ’ ένα ενθουσιώδες ακροα
τήριο, αναφέρθηκε στα δικαιώματα της νεολαί
ας και στην πρότασή του να ιδρυθεί Ταμείο Στή
ριξης της Νέας Γενιάς, το οποίο θα συγχρηματοδοτείται 
από το κράτος και το τραπεζικό σύστημα. Πα
ράλληλα, τόνισε ότι οι αγώνες των φοιτητών για 
να μην αλλάξει το άρθρο 16  απέτρεψαν δυσμενείς 
εξελίξεις και κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι 
χρησιμοποιεί το συγκεκριμένο γεγονός ως πρό
σχημα για να συντηρεί την υποβάθμιση των δη
μόσιων πανεπιστημίων.

Αναφερόμενος στην πορεία του ΠΑΣΟΚ κι αφού 
είχε σχολιάσει νωρίτερα σε δηλώσεις του ότι 
στόχος «δεν είναι η ανάγνωση των δημοσκοπή-

Το πρόβλημα της παιδείας είναι η πρώτη 

προτεραιότητα του Π ΑΣΟ Κ τόνισε χτες 
ο Ευ. Βενιζέλος μιλώντας σ ' ένα ενθουσιώδες 
ακροατήριο στο Πανεπιστήμιο Μακεδονίας

σεων, αλλά η διαμόρφωση του εκλογικού αποτε
λέσματος», σημείωσε με έμφαση πως ο στόχος δεν 
μπορεί να είναι άλλος από την αυτοδύναμη κοι
νοβουλευτική πλειοψηφία, που θα διασφαλίζει προ
ϋποθέσεις ευρύτερων κοινωνικών συναινέσεων αλ
λά και πολιτικών συνεργασιών.

Στο πλαίσιο αυτό έστειλε πολλά μηνύματα προς 
διάφορες κατευθύνσεις. Μιλώντας γενικά για τις 
πολιτικές δυνάμεις και τις συνεργασίες, υπενθύ
μισε με νόημα ότι, αν το ΠΑΣΟΚ δεν είναι πρώτο 
κόμμα στις επόμενες εκλογές, δε θα υπάρξουν οι 
θεσμικές και αριθμητικές προϋποθέσεις για το σχη
ματισμό προοδευτικής κυβέρνησης.

Μήνυμα έστειλε και προς τους πολίτες, ότι το 
ΠΑΣΟΚ δεν επιδιώκει την αυτοδυναμία για να επα- 
ναλάβει πρακτικές αυταρέσκειας και αλαζονείας. 
Οσο για τον τρόπο που πρέπει να κινηθεί το επό
μενο διάστημα, σχολίασε ότι απαιτείται σχέδιο, 
δουλειά, αυτοπεποίθηση, καθαρότητα κι απλό
τητα στην έκφραση του στόχου για τη νίκη στις 
επόμενες εκλογές. Ωστόσο, επανέλαβε τη θέση του 
ότι «το βασικό πρόβλημα του κινήματος είναι 
ηθικό, πρέπει να ξαναβρεί την ηθική της μεγά
λης Αριστερός» και προειδοποίησε ότι, αν δεν επι
τύχει την αυτοδύναμη πλειοψηφία, «χάνει το λό
γο της ύπαρξής του».

Το Σκοπιανό
Σχετικά με τις εξελίξεις στην υπόθεση των Σκο-

πίων, είπε ότι η Ελλάδα έστειλε ένα μήνυμα απο
φασιστικότητας και τώρα στέλνει ένα εξίσου ξε
κάθαρο μήνυμα φιλίας. «Παρότι υπάρχει ανοιχτή 
η διαφορά για το όνομα, η Ελλάδα είναι η πιο φι
λική χώρα στην περιοχή για τα Σκόπια. Κι αυτό 
πρέπει να γίνει αντιληπτό από την άλλη πλευρά, για 
να διασφαλιστεί η ομαλή ένταξη και στην ΕΕ και 
στο ΝΑΤΟ», σημείωσε.

Για το ντόπινγκ
Αίσθηση προκάλεσαν οι δηλώσεις του στο 

περιθώριο της εκδήλωσης για την υπόθεση φαρ
μακοδιέγερσης αθλητών της πάλης, καθώς σε 
αυστηρό τόνο επισήμανε πως ο ελληνικός αθλη
τισμός «έχει πιάσει πάτο».

«Τα λόγια είναι πολλά, αλλά οι πράξεις προ
φανώς λιγότερες από ό,τι πρέπει. Τώρα που φτά
νουμε πραγματικά στον πάτο, υπάρχουν πιθανό
τητες να μπορέσουμε να θέσουμε σε τελείως 
διαφορετικές βάσεις στον ελληνικό αθλητισμό, χω
ρίς το άγχος των μεγάλων ολυμπιακών επιδόσε
ων», δήλωσε.

ANNITA ΣΤΙΒΑΚΓΑΚΗ


